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INFORMATIEVE RAAD 16 APRIL 2020 
Notulen van de vergadering

Voorzitter: de heer P.A. Prins
Griffier: J.G. Nubé

Tevens aanwezig: mevrouw N. van Engelen (GL), mevrouw H. van ’t Riet (GL), mevrouw Y. 
Yildiz-Kaya (GL), de heer H. Berkhout (D66), de heer R. Poelwijk (D66), de heer F.B. 
Simonetti (D66), de heer J.A. Jägers (VVD), de heer E.H. Timmer (VVD), mevrouw B.H.M. 
Wielage (VVD), de heer F.W. Geerts (PvdA), mevrouw S. Kuilman (PvdA), de heer N.C. 
Portegijs (PvdA), de heer J.G.M. Sikking (OnPD), de heer W. Advokaat (OD), mevrouw 
M.P.H. de Graaff-Nijssen (CDA) en de heer P.M. de Zeeuw (CDA)

Vanuit college aanwezig: burgemeester E. Boog, wethouder J.D.W. Klaasse en wethouder 
A.J.M. Scholten 

Ambtelijke ondersteuning: mevrouw N. Onrust

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststellen agenda

De voorzitter heet iedereen van harte welkom op deze eerste digitale vergadering van de 
raad van de gemeente Diemen. De griffier volgt de vergadering vanuit huis en mevrouw De 
Rooij is aanwezig voor technische assistentie.
Bij agendapunt 4 zou zich een inspreker melden maar daar is geen bevestiging van 
gekregen en derhalve wordt ervan uitgegaan dat dat niet doorgaat.
Bij agendapunt 6 worden de sheets getoond en de vragen van de Ouderenpartij Diemen.
Bij agendapunt 7 wordt de beantwoording van de vragen van de VVD getoond.
Er zijn vanmiddag nog vragen gesteld door D66 en de Onafhankelijke Partij Diemen. Als er 
vanavond alsnog vragen worden gesteld en het college kan die niet beantwoorden, dan 
worden ze schriftelijk gegeven. Voor sommige vragen staat er al antwoorden in iBabs.
In overleg met het presidium is een vaste spreekvolgorde voor de fracties vastgesteld: VVD, 
GroenLinks, Ouderenpartij Diemen, D66, Onafhankelijke Partij Diemen, PvdA, Ons Diemen 
en CDA.
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. Mededelingen portefeuillehouder Klaasse
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Er zijn geen mededelingen.

3. Begroting 2020 Stichting Florente

VVD vindt het een beetje mosterd na de maaltijd om nu nog een reactie te geven op een op 
3 maart ingediende zienswijze. Bovendien gaat het om de begroting voor 2020. Dit hele 
proces dient voortaan wat eerder te worden gepland zodat de raad nog invloed kan 
uitoefenen. Nu het jaar al een paar maanden is gevorderd was een toelichting verwacht op in 
hoeverre de realisatie nog in de pas loopt met de begroting. Kan het college daar alsnog 
naar vragen bij de stichting? In de beantwoording van de ambtelijke vragen wordt 
aangeboden dat de kwartaalrapportage een forcast meekrijgt maar die zit niet bij de stukken.
Het is jammer dat bij het weerstandsvermogen geen overzicht is gevoegd. Daar zijn al 
vragen over gesteld bij de behandeling van de jaarrekening 2018. Kan het college aan 
Florente alsnog vragen hoe is omgegaan met de vraag omtrent de ouderbijdrage en of dit 
heeft geleid tot een besteding van een deel hiervan ten gunste van de kinderen dan wel dat 
er een bijstelling heeft plaatsgevonden van de ouderbijdrage?
De effecten van de reserveringen in de begroting zijn niet inzichtelijk. Die zouden inzichtelijk 
moeten worden gemaakt door zo mogelijk een grote balans eindejaars aan te leveren maar 
tenminste door een staatje met de reserveringen op te nemen in de begroting. Goed is dat 
het college blijft vragen naar de identiteitsnotitie maar het is niet duidelijk of die er nou komt.

Onafhankelijke Partij Diemen constateert dat de school Weespersluis in de groeibekostiging 
zit maar die school gaat van 36 naar 7 leerlingen. Daarnaast zijn er 2 scholen die draaien op 
1 Brinnummer en krijgen ook eenmaal de basiskosten vergoed. Er is een aanvraag gedaan 
voor een nieuw nummer en dat zal waarschijnlijk gegeven worden. Houdt dat in dat het 
positieve resultaat van € 32.000 hierdoor groeit?

GroenLinks vraagt hoe het gaat met de stichting gezien de huidige omstandigheden met de 
coronamaatregelen. Zijn er daardoor gevolgen en risico’s voor de stichting zoals bijvoorbeeld 
een hoger ziekteverzuim of extra ICT-kosten of meevallers omdat schoolgebouwen niet 
volledig in gebruik zijn?

PvdA zegt dat de thema-avond in januari over het onderwijs en een aanzet tot de begroting 
voor herhaling vatbaar is. Het is van belang dat de wezenskenmerken van openbaar 
onderwijs binnen Florente zijn gewaarborgd. Helaas is de profielschets nog niet gerealiseerd 
maar de fractie ziet toch graag dat dit binnenkort komt. Als het bedrag van de vrijwillige 
ouderbijdrage buiten beschouwing wordt gelaten ziet de begroting er helaas anders uit.

De voorzitter geeft aan dat de beantwoording van vragen van D66, Onafhankelijke Partij 
Diemen en Ons Diemen in iBabs zijn toegevoegd.

D66 spreekt zijn waardering uit voor deze specifieke beroepsgroep. De financiën ziet er goed 
uit. De fractie is ook benieuwd hoe het staat met de identiteitsnota.
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CDA is in het algemeen tevreden maar is de stichting niet erg kwetsbaar als alles afhangt 
van één bestuurslid? Moet er niet zorg worden gedragen voor meer continuïteit in het 
bestuur en dat zaken goed kunnen worden overgedragen?

Wethouder Klaasse legt uit dat bij het samenstellen van de begroting geen rekening is 
gehouden met een coronacrisis en daarom zal de jaarrekening op allerlei aspecten er anders 
uitzien dan de begroting. De opgestelde begroting gaf geen aanleiding tot grote vragen. Het 
college heeft een zienswijze ingediend met een aantal aandachtspunten waarvan bekend is 
dat ook veel raadsleden die belangrijk vinden. De identiteitsnotitie is aan de vooravond van 
de fusie toegezegd maar die heeft even op zich laten wachten door de drukte van de fusie 
en de wisselingen in de functie directeur/bestuurder. Het beeld is dat het nu toch goed is 
uitgezet. De heer Ploeg heeft in het kennismakingsgesprek aangegeven dat dit wordt 
geleverd. Er is al een conceptversie klaar. Daar worden nog wat wijzigingen in aangebracht 
en verwacht wordt dat de korte notitie voor heel Florente over een paar maanden is 
afgerond. Vervolgens gaat de identiteitscommissie per school aangeven wat de identiteit van 
die school is want elke school zal de identiteit van de eigen school verder vormgeven en dat 
volgt uit de algemene identiteitsnotitie van Florente waarin openbare en bijzondere scholen 
samenwerken.
De begroting wordt in december 2019 binnen Florente vastgesteld. Vervolgens komt die naar 
de gemeente en dan wordt er eerst ambtelijk en daarna door het college naar gekeken en 
uiteindelijk gaat die naar de raad. Tussen behandeling in het college en de raad zitten over 
het algemeen 6-8 weken en die ruimte kan heel moeilijk korter worden gemaakt. Helaas is 
de begroting door de stichting laat bij de gemeente aangeleverd. Wanneer dat eerder was 
gebeurd had de begroting in maart in de raad kunnen worden behandeld wat gebruikelijk is.
De gemeente stelt de begroting niet vast maar kijkt alleen naar de begroting. Als het college 
dan opmerkingen heeft, kan Florente daar in het vervolgtraject nog aandacht aan schenken.
Het weerstandsvermogen zal een volgende keer worden opgenomen in de begroting, hoewel 
het eigenlijk in de jaarrekening thuishoort. Bij de jaarrekening wordt gekeken hoe de stichting 
ervoor staat en daarom heeft een begroot weerstandsvermogen aan het eind van het jaar 
geen zin. Overigens is het weerstandsvermogen van eind 2019 iets hoger geworden in het 
begrotingsjaar 2020. Door de coronamaatregelen is het volledig onduidelijk of de begroting 
daadwerkelijk uit gaat komen. Aan de stichting is wel gevraagd hoe het beeld er na de 
coronamaatregelen uitziet. De stichting heeft meer personele lasten als het gaat om de 
kinderen beter in beeld houden en ouders begeleiden als er zich problemen thuis voordoen. 
Het is heel goed dat Florente daar inzet op pleegt maar daar worden extra kosten voor 
gemaakt die natuurlijk niet van tevoren waren voorzien. Daar staat tegenover dat het 
ziekteverzuim minder is omdat het nu makkelijker is voor een docent om thuisonderwijs te 
geven op het moment dat die zich een beetje ziek voelt.
De school Weespersluis staat in een groeiwijk. De daling van het aantal leerlingen heeft 
ermee te maken dat het twee scholen zijn die een verdeling van leerlingen hebben 
afgesproken. De verdeling in 2018 was wellicht fifty/fifty en in 2019 is gezegd dat Florente 
verantwoordelijk is voor de bovenbouw en daar zaten op dat moment nog maar 7 kinderen in 
en het andere schoolbestuur Asco is verantwoordelijk voor de onderbouw. Daar zullen 
waarschijnlijk dan ook meer personele lasten zijn omdat daar meer kinderen in zitten. 
Overigens groeit die school enorm. Hopelijk stagneert daar de groei in de toekomst niet.
Er was behoefte vanuit verschillende mensen van Florente om vandaag in te spreken maar 
dat was technisch niet mogelijk. Dat gold ook voor de mensen die hopelijk benoemd worden 
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bij het volgende agendapunt. Het werkbezoek was heel geslaagd en dat zou moeten worden 
gecontinueerd. Dat is dan ook een prima plek voor de leden van de raad van beheer om zich 
voor te stellen.
De rol van de directeur/bestuurder is cruciaal. Helaas heeft in die functie veel verloop in 
gezeten. Gelukkig zit er wel continuïteit in de raad van beheer. De betreffende voorzitter zat 
al jaren bij Spirit in de raad van toezicht en die kent ook de voorgeschiedenis van Florente 
goed. Door de recente fusie komt de stichting waarschijnlijk nog wel wat punten tegen die in 
de tijd moeten worden opgelost.
Het Atelier/Cresco heeft 1 brinnummer. Als de andere school het brinnummer krijgt scheelt 
dat € 30.000 maar wellicht wordt bij de Noorderbreedte een brinnummer kwijtgeraakt en dan 
valt dat tegen elkaar weg. Het Atelier groeit sterk en zal binnenkort 300-400 leerlingen tellen 
en in de nieuwbouw wellicht tegen de 600-700.

Ons Diemen memoreert dat de fractie gisteren met de wethouder heeft gesproken over de 
gevolgen van de coronacrisis en daar heeft de wethouder goed gevolg aan gegeven. Naar 
de beantwoording van de gestelde vragen moet nog even worden gekeken. De Kersenboom 
heeft een uitbreiding met 4 lokalen. Wat betekent dat voor de begroting?

Wethouder Klaasse verzoekt Ons Diemen om snel eventuele vervolgvragen te stellen opdat 
dan nog kan worden geschakeld met Florente. Een stijging van het aantal leerlingen van de 
Kersenboom zit al in de begroting. Door het realiseren van een bijgebouw bij de Kersenboom 
kunnen daar meer kinderen komen en dat betekent meer geld maar ook meer kosten 
vanwege hogere personeelslasten.

VVD merkt op dat het college de zienswijze al op 3 maart heeft ingediend terwijl de raad 
daar pas op 16 april in betrokken wordt. In een volgende behandeling zou dat wat meer naar 
elkaar getrokken mogen worden want de invloed van de raad betreft vooral de zienswijze.

Wethouder Klaasse legt uit dat de zienswijze op 3 maart voorlopig was en dat die pas 
definitief wordt als de raad daartoe besluit. Als volgend jaar de begroting van Florente een 
maand eerder komt, kan het waarschijnlijk al begin februari in het college worden behandeld 
en kan het een aantal dagen daarna in de informatieve raad worden besproken als het 
presidium en de griffier daarmee instemmen. De raad kan in principe de stukken en de 
zienswijze krijgen een dag nadat de collegebehandeling heeft plaatsgevonden.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

4. Benoeming leden Raad van Bestuur Stichting Florente

De voorzitter vraagt de raad om een bevestiging van de geheimhouding van de bijlagen die 
met name gaan om de cv’s en de motivaties van de kandidaten. De raad stemt hiermee in.

VVD merkt op dat in iBabs een reglement is opgenomen voor de benoeming van de leden 
van het algemeen bestuur maar daarin is niets opgenomen over de raad van beheer. 
Waarom is dit reglement opgenomen? Een orgaan van de stichting heet zoals het volgens 
de statuten behoort te heten. Het is verwarrend als daarvan wordt afgeweken en wordt 
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Florente hierop gewezen? Beide kandidaten hebben een kind op een Florente-school en het 
is mooi dat zij zich willen inzetten voor Florente naast hun reguliere taken.
Kan het college inzicht geven in het wervingsproces? Een vacature voor de portefeuille 
Financiën staat nog steeds online. Heeft een van de twee voorliggende benoemingen 
hiermee te maken of zijn er nog meer vacatures? Klopt het dat de kandidaten al sinds 
december 2019 in functie zijn want de namen van beide kandidaten staan al genoemd op de 
site van Florente. Wat is dan de benoeming van de raad in dit verband nog waard?

GroenLinks wenst de beide bestuurders veel succes.

Wethouder Klaasse zegt dat het hier inderdaad gaat om de raad van beheer en niet om de 
raad van bestuur maar inhoud van terminologie is belangrijk. Het algemeen bestuur betreft 
de interne toezichthouders, namelijk het dagelijks bestuur en de directeur-bestuurder. Dit kan 
inderdaad verwarring geven en dat zal aan Florente worden meegegeven. Beide bestuurders 
zijn al benoemd en de gemeenteraad keurt de benoeming goed. Dat is een check.
Niet de gemeente maar Florente heeft het wervingsproces vormgegeven. Als de VVD meer 
informatie hierover wil kan zij contact opnemen met Florente. Overigens zoekt de stichting 
nog steeds mensen.

VVD dringt erop aan dat de wethouder bij Florente erop aandringt dat de organen zo worden 
benoemd als ze volgens de statuten van de stichting behoren te heten en om dat ook op die 
wijze naar buiten te brengen.

Wethouder Klaasse herhaalt dat algemeen bestuur en dagelijks bestuur het algemene beeld 
is van een bestuursmodel maar het algemeen bestuur wordt ook wel raad van beheer 
genoemd. Misschien had het kopje beter kunnen zijn maar qua definitie is het kloppend.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

5. Mededelingen portefeuillehouder Scholten

Er zijn geen mededelingen.

6. Samen op weg naar een Diemense Omgevingsvisie 2040

Mevrouw Onrust (projectmanager Omgevingsvisie) legt uit dat een Omgevingsvisie een 
integrale visie is met strategische keuzes voor de fysieke leefomgeving op de middellange 
termijn. Het doel is om de samenhang tussen de beleidsstukken te bevorderen. Het wordt 
ook gebruikt als toetsingskader. De bedoeling is om de beleidsstukken meer integraal te 
bekijken. De Omgevingsvisie wordt uiteindelijk de vervanger van de structuurvisie en van 
bepaalde relevante delen uit andere beleidsvisies. Ook de provincie maakt een 
Omgevingsvisie.
Het zal heel beeldend worden gemaakt en het wordt geen dik rapport. De Omgevingsvisie 
wordt uiteindelijk uitgewerkt in het omgevingsplan. Hiervoor is tot 2029 de tijd maar de 
gemeente zal al veel eerder een omgevingsplan hebben. Een optie is ook om het nog uit te 
werken in gebiedsgerichte programma’s.
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Bij veel gemeenten is het huidige beleid versnipperd. Daarnaast is de structuurvisie bijna 10 
jaar oud en in de tussentijd zijn veel belangrijke ontwikkelingen op de gemeente afgekomen 
zoals klimaatverandering, de energietransitie, het tekort aan betaalbare woningen en de druk 
op voorzieningen die de toename van het aantal inwoners met zich meebrengt. Er zal meer 
dan in de structuurvisie aandacht worden gegeven aan klimaatverandering en 
energietransitie en er wordt meer aandacht besteed aan sociale thema’s en de samenhang 
tussen thema’s zoals duurzaamheid, wonen, economie, veiligheid en gezondheid. Er wordt 
hiermee een continu proces ingegaan waarin het beleid wordt gemonitord en tussentijds 
wordt geactualiseerd.
Vorig jaar is al een soort bijeenkomst over dit onderwerp geweest. Er is toen gezegd dat ook 
een Omgevingsvisie kan worden gemaakt voor de hele regio of voor Diemen en een aantal 
buurgemeenten. Toen is aangegeven dat er het meest voor wordt gevoeld om een 
Diemense Omgevingsvisie te maken. Ook is gezegd dat het participatieproces volgens 
duidelijke lijnen en kaders moet worden vormgegeven. De meeste mensen vonden dat de 
Omgevingsvisie moest lopen tot 2040. Daarnaast is ook gezegd door de raad dat het mooi 
zou zijn als er volgend jaar al een Omgevingsvisie ligt.
Er konden onderwerpen worden aangeklikt en toen werd veel genoemd wonen, 
duurzaamheid en voorzieningen. Zo speelt het dilemma hoe dient te worden omgegaan met 
de druk op de voorzieningen nu Diemen zo hard groeit, hoe wordt duurzaamheid ingepast en 
hoe wordt ervoor gezorgd dat extra woningbouw niet ten koste gaat van een groene of 
gezonde omgeving.
Het proces is opgesplitst in 2 fasen, namelijk een Omgevingsagenda en een 
Omgevingsvisie. Allereerst wordt een Omgevingsagenda gemaakt. Intern wordt 
geïnventariseerd wat de beleidsdoelen zijn. Bestaand beleid dat net met de omgeving is 
opgesteld hoeft niet opnieuw ter discussie te worden gesteld. Er wordt gekeken naar kansen 
en opgaven en daarnaast vindt er een grote consultatie plaats onder inwoners en partners 
van de gemeente. Daarna wordt de Omgevingsagenda aan de raad voorgelegd om vast te 
stellen. De Omgevingsagenda maakt inzichtelijk over welke thema’s en hoe het gesprek 
verder gevoerd gaat worden. Het gaat over de belangrijkste ambities, de kansen en de 
opgaven voor de toekomst van de fysieke leefomgeving en hoe samen met de samenleving 
in Diemen wordt gekomen tot de Omgevingsvisie.
De Omgevingsvisie wordt uitgewerkt in thema’s. Dat gebeurt via themabijeenkomsten. 
Vervolgens worden inhoud en proces weer teruggekoppeld met een Dag voor de 
Omgevingsvisie. Dan wordt ook vooruitgeblikt op het omgevingsplan en vervolgens wordt het 
aan de raad ter vaststelling aangeboden.
Het stappenplan is aangepast naar aanleiding van de coronacrisis. Zo kunnen er 
bijvoorbeeld geen straatinterviews worden gehouden. Wellicht zal dat nog later plaatsvinden. 
Wat in ieder geval kan doorgaan is het starten van het participatietraject en een online 
consultatie van inwoners. Dat start begin mei. Ook stakeholders krijgen dan een vragenlijst 
toegestuurd. Er is een bureau ingehuurd die de gemeente gaat adviseren hoe tot een 
representatief onderzoek kan worden gekomen. Mensen kunnen ook bellen voor een 
papieren versie. Als onderlegger wordt het BSR-model gebruikt. Dat model deelt inwoners in 
qua leefstijl waardoor kan worden gezien hoe bepaalde mensen graag willen meedenken. Dit 
model wordt binnen de gemeente Diemen ook voor andere projecten gebruikt.
Na de digitale consultatie wordt intern verdergegaan met een workshop. Voorlopig is op 30 
juni een themabijeenkomst met de raad gepland om de resultaten te kunnen voorleggen en 
de raad kan meedenken voordat tot een definitieve agenda kan worden gekomen. Er is heel 
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veel kennis en betrokkenheid in de samenleving aanwezig. Daar zal van gebruik worden 
gemaakt zodat de mensen ook vertrouwen hebben in het proces en er draagvlak is voor de 
visie. De website wordt de primaire plek waar alles op te vinden is. De communicatie wordt 
laagdrempelig gehouden en er zal ook veel met beelden worden gewerkt.
Daarnaast is de samenwerking met lokale stakeholders heel belangrijk zoals 
sociaalmaatschappelijke organisaties, bedrijven, de Fietsersbond, Staatsbosbeheer, de 
gemeente Amsterdam, de metropoolregio, de provincie en er wordt ook samengewerkt in 
Duo-verband. Dat is gericht op de technische en juridische invoering van de Omgevingswet. 
De Programmagroep voor de invoering van de Omgevingswet in Diemen (PIOD) is een 
ambtelijke projectgroep.
In de Werkgroep meervoudige democratie is aangegeven dat de raad graag een 
luisterfunctie wil bij dit soort processen. Daar is de Omgevingsvisie een goede pilot voor en 
daarnaast is het wenselijk dat de raadsleden hun netwerk inzetten om de enquête en 
überhaupt dit traject onder de aandacht te brengen. Eind 2020/begin 2021 zal de 
themabijeenkomst voor de samenleving worden georganiseerd en later in 2021 wordt het 
eindproduct aan de raad aangeboden.

VVD leest in de informatie op pagina 1 onderaan over bestaande beleidsambities. Dat zou 
betrekking hebben op recent ontwikkeld beleid maar dat lijkt een contradictio in terminus. 
Voorts wordt als voorbeeld van te integreren beleidsambities genoemd het Integraal 
Beleidsplan sociaal domein maar dat heeft niet veel te maken met de fysieke leefomgeving. 
Straks ontstaat er een onhanteerbare brede insteek en de vraag is of die grote verzameling 
van allerlei beleid straks nog wel hanteerbaar is in een grote Omgevingsvisie.
Wat betreft het hanteren van het BSR-model met alle kleuren: het zal veel hoofdbrekens 
kosten om dat op een goede manier uit te werken. Is het niet beter om een insteek te kiezen 
die voor iedereen begrijpelijk is? Er wordt gesproken over het jaarlijks aanpassen van de 
Omgevingsvisie. Dan wordt er ook vanuit gegaan dat de bewoners jaarlijks betrokken 
worden bij die wijzigingen. Niet duidelijk is of de gebiedsgerichte uitwerking wel of niet deel 
uitmaakt van de Omgevingsvisie.

GroenLinks waardeert de aandacht die wordt gestoken in het realiseren van de participatie. 
De brede integrale aanpak is een grote uitdaging. De invoering van de Omgevingswet lijkt te 
worden uitgesteld maar toch moet worden geprobeerd om eind volgend jaar de eigen 
Omgevingsvisie vast te stellen. Zeker omdat de structuurvisie hard aan herziening toe is en 
de integrale visie een mooie aanvulling is op het integrale beleid op het gebied van het 
sociaal domein.

D66 is ook zeer content met de integrale aanpak die is gekozen voor het maken van de 
Omgevingsvisie. Ondanks dat de invoering van de Omgevingswet wellicht wordt uitgesteld 
dient te worden doorgegaan op de ingeslagen weg.

Onafhankelijke Partij Diemen vraagt hoe met de digitale participatie wordt gekomen tot een 
doorsnee van de Diemense bevolking. Welke hoeveelheid deelnemers is representatief? De 
gemeente wil met het afvalplan ook met de bewoners aan de gang gaan en wat betreft de 
RES dient ook nog bewonersparticipatie te worden georganiseerd. Worden de mensen 
hierdoor niet overladen met allerlei participaties in zo’n kort tijdsbestek? Wordt de 
Omgevingsvisie regelmatig bijgesteld naar aanleiding van ontwikkelingen?
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Ons Diemen vindt dat er goede uitgangspunten worden gehanteerd om hiermee verder te 
gaan en zeker aan te bevelen is de samenwerking met de Werkgroep meervoudige 
democratie.

CDA vraagt of de themabijeenkomst in juni misschien online is te houden wanneer die niet 
fysiek is te organiseren. Goed om te horen dat de planning zoveel mogelijk wordt 
aangehouden ondanks de huidige omstandigheden. Het vertrouwen in het proces is heel 
belangrijk zodat de bewoners het ook als zodanig zullen aanvaarden. Zoals het er nu uitziet 
lijkt dat prima te gaan maar de vinger moet aan de pols worden gehouden.

De voorzitter vraagt of de luisterfunctie van de raad nader kan worden toegelicht, met name 
in relatie tot het participatietraject. Hopelijk luisteren meer leden van de Werkgroep 
meervoudige democratie mee en hebben ze ook zelf ideeën hoe dat kan worden ingevuld.

Mevrouw Onrust legt uit dat er bepaalde ontwikkelingen gaande zijn zoals de vergrijzing, 
mensen willen thuis blijven wonen, de openbare ruimte dient toegankelijk te worden 
gemaakt. Daarnaast zijn gezondheid en veiligheid heel belangrijk en op al deze thema’s is 
het belangrijk hoe daar in de fysieke leefomgeving invulling aan kan worden gegeven. 
Daarom is de samenhang tussen sociaal domein en fysieke leefomgeving heel belangrijk 
voor Diemen.
De Omgevingsvisie wordt periodiek aangepast maar het hoeft niet jaarlijks. Dat gebeurt 
samen met de samenleving. De gebiedsgerichte uitwerking maakt geen onderdeel uit van de 
Omgevingsvisie maar dat is iets dat daarna kan plaatsvinden.
De verschillende participatiemomenten worden ambtelijk met elkaar afgestemd maar het is 
inderdaad een aandachtspunt dat niet te veel tegelijkertijd wordt verzonden. De 
themabijeenkomst in juni zou online kunnen maar op zich is het beter wanneer men elkaar 
fysiek kan zien.

Wethouder Scholten geeft aan dat een aantal bijeenkomsten worden georganiseerd met 
stakeholders en bewoners. De raad wordt hier actief bij betrokken zodat ze een luisterend 
oor kan hebben en wat de raad daar ophaalt kan zij tussentijds gebruiken om het proces bij 
te sturen of om accenten te vragen.
Er is een bureau ingehuurd voor het maken van de vragen en om goed te monitoren of er 
sprake is van een doorsnee van de Diemense bevolking. Zoals het nu wordt voorgesteld 
ontstaat er een beter beeld dan wanneer bijvoorbeeld consultatie van de bevolking in een 
zaaltje zou plaatsvinden.
Participatie over afvalinzameling in de wijk is wat anders dan consultatie van de bevolking 
over onderhavig proces. Er wordt een beroep gedaan op de inwoners maar dat past in een 
tijd waarin mensen vaker zeggen dat ze hun mening willen geven en gehoord willen worden.

Onafhankelijke Partij Diemen vraagt of een afspraak zou kunnen worden gemaakt over de 
representativiteit van het aantal reacties of bijdragen van bewoners.

Wethouder Scholten legt uit dat ernaar wordt gestreefd dat minstens van 400 mensen 
respons wordt gekregen en hopelijk nog wat meer. Statistisch geeft dat een redelijke 
zekerheid van een algemeen beeld maar dan moet ook worden gekeken uit welke buurten 
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deze reacties komen en dan gaat het om een doorsnee over alle wijken. Bij de presentatie 
van de resultaten zal ook wat worden gezegd over hoeveel mensen er hebben meegedaan 
en in welke mate dat een afspiegeling van de Diemense bevolking is.

De voorzitter memoreert dat de parkeerenquête al tot meer dan 3000 reacties heeft geleid. 
Het zou mooi zijn als die aantallen ook bij deze digitale enquête gehaald worden.

Wethouder Scholten zegt dat parkeren een praktisch probleem is waarmee iedereen wordt 
geconfronteerd. Natuurlijk is de Omgevingsvisie heel belangrijk maar voor veel mensen ook 
wat abstract. Toch is er vertrouwen in dat een voldoende beeld wordt gekregen na de 
digitale raadpleging.

VVD vraagt of het niet ontzettend veel extra denkwerk vraagt om alles goed te doen wanneer 
ook nog met kleuren gaat worden gewerkt en of dat niet te ambitieus is.

GroenLinks vraagt of de gebiedsgerichte uitwerking onderdeel wordt van het omgevingsplan. 
Goed is dat mensen ook kunnen bellen om een formulier aan te vragen zodat het overgrote 
deel van de Diemenaren deel kan uitmaken van de enquête.

Wethouder Scholten legt uit dat Diemen een diversiteit aan inwoners heeft. Met een 
algemene participatie worden soms toch bepaalde groepen gemist en het bureau dat de 
gemeente in dit proces bijstaat gaat ervoor waken dat de meningen in de breedte worden 
meegenomen. De gebiedsgerichte uitwerking gaat werken zoals GroenLinks aangaf. Het is 
een pijler voor de omgevingsplannen.

De voorzitter memoreert dat een redacteur van Binnenlands Bestuur vandaag heeft 
geschreven “dat hopelijk het uitstel vanwege de coronacrisis ook kan worden aangewend 
voor meer principiële discussies. Een groep juristen trok vorig jaar aan de bel over de door 
hen gevreesde explosie van gerechtelijke procedures als gevolg van de flexibeler regels van 
de Omgevingswet. Past die laissez faire wetgeving nog wel nu er van de overheid meer 
regie op de schaarse vrije ruimte wordt gevraagd? Tijd voor bredere bezinning.”

Wethouder Scholten zegt dat de omgevingsplannen heel goed in elkaar moeten worden 
gezet om voldoende grip te houden op het geheel en zeker waar ruimte schaars is en echt 
keuzes moeten worden gemaakt komt die discussie een aantal keren stevig terug. 
Waarschijnlijk ziet de Omgevingswet er in 2028 op een aantal punten anders uit om aan dit 
soort zaken meer sturing te geven.

7. 1e kwartaalbrief 2020

VVD steunt niet het ter beschikking stellen van € 50.000 aan extra voorbereidingskrediet 
voor de woningbouw in Buitenlust. De VVD is niet voor woningbouw op Buitenlust. Die 
sociale huurwoningen hadden beter op Holland Park kunnen worden gerealiseerd.

GroenLinks verwacht dat dit de laatste rustige kwartaalbrief is gezien de stilte voor de storm 
na het losbarsten van de coronacrisis.
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D66 vraagt zich af wat de coronacrisis betekent voor de volgende kwartalen. Er zullen 
budgetaanpassingen moeten plaatsvinden maar begrepen is dat dit later komt in een 
speciale notitie.

Onafhankelijke Partij Diemen stelt dat over voorbereidingskredieten als voor Buitenlust 
vroeger een apart besluit werd genomen maar nu wordt het er tussendoor gefietst. Er wordt 
in wezen een lening gegeven aan de woningbouwvereniging en de gemeente krijgt het terug 
als het project doorgaat en als het niet doorgaat is het een gift. Hierdoor komt de gemeente 
in problemen met de Wet Fido. Daarom dient er een apart besluit te worden genomen over 
dit voorbereidingskrediet en daarom zal de fractie ook niet akkoord gaan met het 
raadsvoorstel.

PvdA constateert dat de gebundelde P-uitkering de lasten zal dekken zoals het er nu 
voorstaat maar de onvoorspelbare komende maanden kunnen roet in het eten gooien. In de 
commissie transformatie is er over gesproken om het Brede Hoed Team onder te brengen in 
de gemeentelijke organisatie en de beschikbaar zijnde middelen daarvoor worden naar 
verwachting door kostenbesparende activiteiten weer terugverdiend. Goed is dat er schot zit 
in de verrekening van de A1-grond. Het blijft koffiedik kijken hoe de nieuwe verdeelsleutel 
voor het Gemeentefonds eruit gaat zien. De gemeente gaat een zeer uitdagende tijd 
tegemoet, zowel financieel als maatschappelijk.

Ons Diemen heeft ook moeite met het voorbereidingskrediet voor Buitenlust. De gemeente 
kan nu beter een pas op de plaats maken en kijken hoe de coronacrisis zich verder 
ontwikkelt en wat dit betekent voor de gemeentefinanciën. Daarom dient de gemeente zo 
min mogelijk uit te geven aan dit soort projecten waarvan de realiseerbaarheid nog maar de 
vraag is. Wellicht wordt hiervoor een amendement ingediend.

Wethouder Scholten legt uit dat het gebruikelijk is dat het college voor projecten in de 
onderzoeksfase een krediet vraagt aan de raad om de kosten van die onderzoeken te 
dekken. Als het uiteindelijk leidt tot een project zijn de onderzoekskosten onderdeel van de 
grondexploitatie maar als het onderzoek uiteindelijk tot het besluit leidt om het niet te doen 
worden die kosten gewoon afgeboekt. Er is volstrekt geen sprake van een lening aan 
Rochdale of wie dan ook. 
Natuurlijk gooit de coronacrisis een beetje roet in het eten. In deze tijd zou de eerste 
bijeenkomst worden gehouden met de bewoners om een aantal alternatieven te schetsen. 
Die alternatieven zijn in voorbereiding. Er is even gedacht om die ronde over een tijdje te 
houden en een soort tussenvorm in te lassen in de vorm van een elektronische consultatie. 
Die gesprekken lopen nog maar van een aantal bewoners is begrepen dat zij die 
elektronische consultatie niet willen en dat er een live gesprek moet plaatsvinden over de 
alternatieven en waarschijnlijk wordt uiteindelijk ook die kant opgegaan.
In de raad is afgesproken dat dit soort onderzoeken worden gehouden en uit dit besluit 
vloeien allerlei consequenties voort die dan ook in kwartaalbrieven worden opgenomen en 
daarom hoeven dit soort discussies niet elke keer te worden gevoerd.
De coronacrisis heeft ongetwijfeld financiële consequenties maar het college stuurt primair 
op de maatschappelijke consequenties en wil de maatschappelijke effecten zo goed mogelijk 
absorberen en bestrijden. Er wordt van uitgegaan dat dit een aanslag doet op de reserves 
maar de gemeente kan dat hebben. Hopelijk kan rondom de kadernota hier meer over 
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worden gezegd. Er is nog heel veel onduidelijk en een aantal gemeenten trekken enorm aan 
de bel maar die zaten ook krapper dan Diemen.

Onafhankelijke Partij Diemen memoreert dat het college de eerste keer heeft gevraagd om 
een voorbereidingskrediet van € 50.000. De fractie was daartegen. Daarmee is een 
onderzoek gepleegd. Vervolgens kwam er een participatietraject maar dat is helemaal 
mislukt. De bewoners willen het niet maar de trein dendert maar voort. Het is allemaal al in 
kannen en kruiken en de bewoners stellen dit niet op prijs. Het college moet eerst met de 
spoortunnel aan de gang en even stoppen met Buitenlust want daar is het nu niet de tijd 
voor. De fractie zal daarom niet meegaan met dit voorbereidingskrediet. In wezen gaat de 
woningbouwvereniging dit bedrag betalen.

Ons Diemen geeft aan dat een amendement zal worden ingediend en derhalve wordt het 
geen hamerstuk.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat.

8. Mededelingen portefeuillehouder Boog

De heer Boog zegt dat alle reguliere herdenkingsbijeenkomsten op 4 mei niet door kunnen 
gaan. De Nationale Herdenking op de Dam heeft een hele andere uitvoering zonder publiek. 
Lokaal zijn herdenkingen wel mogelijk maar zonder publiek. Er zal voor 20.00 uur een 
beperkte bloemlegging plaatsvinden en de raad wordt nog op de hoogte gesteld van de 
exacte uitvoering. Het voornemen is om een aantal dingen uit te zenden zodat de mensen 
het wel kunnen meekrijgen op die dag.

9. Kadernota 2021 Duo+

De heer Boog geeft aan dat dankzij een vraag van de heer Berkhout van D66 is 
geconstateerd dat er een foutje in de tabel stond. Voor de besluitvormende raad wordt dat 
hersteld en vindt de raad een aangepast stuk terug. De recent ingediende technische vragen 
van de Onafhankelijke Partij Diemen worden morgenochtend door Duo+ beantwoord.

Onafhankelijke Partij Diemen is benieuwd hoe aan de 1400 uur wordt gekomen want daar 
worden de tarieven op berekend. Als er een afwijking in zit van meer dan 10% meer of 
minder zullen de tarieven waarschijnlijk sterk wijzigen.

Ons Diemen verwacht dat de 1400 uur is gebaseerd op productieve uren.

De heer Boog zegt wat betreft de vraag van de Onafhankelijke Partij Diemen dat dit een van 
de technische vragen is die zijn gesteld en dat het antwoord door Duo+ morgenochtend dient 
te worden afgewacht.

Onafhankelijke Partij Diemen geeft aan dat het een hamerstuk mag worden. Mocht de 
beantwoording aanleiding zijn om het te onthameren, dan zal dat tijdig worden gemeld.
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Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

10. Verantwoording besteding fractievergoedingen 2019

D66 zegt dat tegen de zin van de fractie vorig jaar de fractievergoeding is verdubbeld en 
helaas zijn geen delen van de fractievergoeding geoormerkt. Het is belangrijk dat de 
inwoners van Diemen een goed inzicht kunnen krijgen in wat er gebeurt met de 
fractievergoeding. Zien de andere fracties er wat in om in advertenties die in de krant of 
online worden geplaatst een zin op te nemen waarin wordt aangegeven dat die advertentie is 
betaald vanuit de fractievergoeding?

Onafhankelijke Partij Diemen steunt het voorstel van D66.

PvdA heeft geen principiële bezwaren tegen het voorstel van D66 maar moeten dan ook op 
T-shirts die gemaakt worden staan dat dit is betaald vanuit het fractiebudget? Het voorbeeld 
van de advertenties wekt de suggestie dat D66 zich aan de advertenties ergert. Er zijn 
richtlijnen opgesteld hoe het fractiebudget moet worden besteed en die zijn openbaar.

D66 zegt dat het nog verder zou mogen worden gegaan dan alleen die tekst in advertenties 
maar liever een klein stapje voorwaarts dan helemaal geen stapje voorwaarts.

PvdA beschouwt het voorstel van D66 niet als een stapje voorwaarts.

Ons Diemen meldt dat de advertenties van de fractie worden gesponsord en niet worden 
betaald uit de fractievergoeding. Daarnaast is D66 landelijk bezig om de fractievergoeding te 
verhogen ten behoeve van de lokale democratie.

D66 zegt dat er een behoorlijk fundamenteel verschil zit tussen het vragen van extra 
ambtelijke ondersteuning en andere uitgaven waarop niet expliciet zal worden ingegaan.

CDA wijst erop dat iedereen kan zien wat er in de stukken staat maar het is niet zo gepast 
om zo’n zin bijvoorbeeld te gaan plaatsen onder een overlijdensadvertentie. Bovendien is het 
voorstel praktisch vaak ook niet uit te voeren. Voor een lokale partij is het nog een ander 
verhaal want die hebben geen landelijke partij achter zich staan die financieel eventueel kan 
bijspringen.

De voorzitter wijst erop dat wanneer er behoefte is in de toekomst om de verordening aan te 
passen het fracties vrijstaat om met voorstellen te komen.

De heer Boog begrijpt dat D66 transparanter wil zijn in de verantwoording van de besteding 
van de fractievergoedingen. De bonnetjes die door de fracties worden ingeleverd worden niet 
geplaatst bij de openbare stukken maar misschien kan er een manier worden gevonden om 
toch transparanter te zijn over de besteding van de fractievergoedingen op postniveau en 
kan dit worden geplaatst op de website of bij de stukken. Dit zou een keer in het presidium 
kunnen worden besproken.
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VVD is het eens met wat de Partij van de Arbeid aangaf. De leidraad is de basis en daar wil 
de VVD zich aan houden. Er is geen reden om daar op dit moment verandering in aan te 
brengen. Een opmerking bij de advertenties is niet zinvol.

De voorzitter geeft aan dat de fracties een hoge mate van vrijheid in de besteding van de 
fractievergoeding hebben binnen de gestelde kaders.
Het raadsvoorstel gaat als hamerstuk naar de raad.

11. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 22.17 uur.


